



ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိဉ်ကရု  
လီာ်ခါဉ်သးဝဲလီာ်ခိဉ်သ့ဉ်  
ကီာ်သူလုာ်  
www.knuhq.org

ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိဉ်ကရု လီာ်ခါဉ်သး, တါသးအုးအလံာ်ဟ့ဉ်ယုာ် ဆု  
ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကရုခိဉ်(၂)(လီာ်လံာ်) ပဒိဉ်နီာ်စံးဖိရုစုဉ်

မုာ်နံး - ၂၄/၇/၂၀၂၄

ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိဉ်ကရု, ကရုခိဉ်(၂)(လီာ်လံာ်) ပဒိဉ်နီာ်စံးဖိရုစုဉ်, ဘဉ်ကွာ်ဆါဉ်မဲာ်ဒီး တါဆုးတါဆါနးနးကလံာ်အယိ, ဝဲ ၂၄/၇/၂၀၂၄ နံး, မုာ်ယုာ်လီာ် ၂ နံဉ်ရံဉ် ၂၀ မံးနးဘျဲဉ် ဆါကတီာ် ပသ့ဉ်ညါဘဉ် လါ အမုအဒါလါပုဲဝဲဒဉ်လါအထံအကီာ်ဒီးအပုကလုာ်အဂီာ်လံန့ဉ်လီာ်.

ပဒိဉ်နီာ်စံးဖိရုစုဉ်, စးထီဉ် ဝဲ(၁၉၇၅ တုာ် ၁၉၈၉)နံဉ်, အဝဲန့ဉ်လီာ်မုာ် တါဟံဆါတါမုာ် ဒ် ကွီသရဉ် တါမုာ် ဝဲကီာ်သူလုာ်ပဒိဉ်တီထီကွီ (၂၄)နံဉ်ဒီးဝဲအမုကွီသရဉ်တါမုာ်ဆါကတီာ် အဝဲန့ဉ်လီာ်မုာ်စုာ်ကီး ကလုာ်ဂုာ်ဝီတါမုာ်ဒ်အမုာ် လခသ ကညီပိာ်မုဉ်ကရုအနဲဉ်ရဲဉ်တါမုာ်ဒ်(၁၀)နံဉ် ဒီး ဒ်မုဒါလီာ်ဘဉ်အသိး အဝဲကွဲးစး မးဝဲ လာ်သ့ဉ်လာ်သး န့ဉ်လီာ်.

ဝဲ ၂၀၀၀ နံဉ် အဝဲအိဉ်ဘျဲး လါကွီသရဉ်တါမုာ်ဒီး န့ဉ်လီာ်ဝဲ ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိဉ် ကရု, ခိကရဲး (၁၂)ဘျီတဘျီ တါယုထါဒီး ကထီဉ်ဘဉ်ဝဲ ခွန်အဲဉ်ယုဉ် လခသ ထီဘိကမံးတံာ်တဂါ ဒီး ဟံးန့ဉ်မုဒါဒ်ကရုဟ့ဉ်လီာ်အိာ် အသိးန့ဉ်လီာ်. ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိဉ်ကရု ခိကရဲး (၁၄)ဘျီတဘျီတါယုထါအပုာ်, ဘဉ်တါယုထါထီဉ်အိာ် လါနဲဉ်ရဲဉ်ခိဉ်ကျါ, ဒီး ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိဉ်ကရု ခိကရဲး (၁၅)ဘျီတဘျီ တါယုထါအပုာ်, ဘဉ်တါယုထါ ကဒီးအိာ်လါ ကရုခိဉ်(၂) ဒီး ဒ်ခွန်အဲဉ်ယုဉ် ဟံလီာ်ကျဲသန့အသိး အဝဲကွဲးစး တီခိဉ်ရိဉ်မဲ မးသကိးတါဒီး ခိဉ်နီာ်ပုာ်မုာ် သကိးတါဒီးအိာ်တဖဉ် ဒ်တါလုဉ်အိဉ်ဒီးအိာ်အသိးန့ဉ်လီာ်. တကတီာ်ယီ တါမုာ်သကိးတါဒီး သိဉ်မ့ကရုခိဉ်နီာ် တဖဉ် စုာ်ကီး အဝဲဒဉ်ကွဲးစးဂဲလီာ်မးဝဲ သပုာ်ပုာ်န့ဉ်လီာ်.

အဝဲမုာ်ပုာ်တဂါလါ ဒ်တါဟ့ဉ်လီာ်အိာ်မုဒါအသိး ကွဲးစးမးဝဲအဂုကတါ လာ်သ့ဉ်လာ်သး တဂါန့ဉ်လီာ်. ကညီတါဟံဆါတါမံးတါမုာ်အပုာ် အဝဲမုာ်ဘဉ်ကွာ်ဆါဉ်မဲာ်ဒီး တါကီတါခဲသန့က တဟံဖျါဝဲဘဉ်. မုာ်ခိဉ်နီာ်တဂါလါ ဘဉ်တါဟံကဒီး အိဉ်ဘဉ်အိာ်လါခိဉ်နီာ်သိဉ်ဒု ဒီး ပုာ်လါအမုာ်သကိးယုာ်တါဒီးအိာ်တဖဉ်န့ဉ်လီာ်. ပဟံလါဟံကပိာ်အိာ် လါအမုာ်ဝဲ ကညီကလုာ်ခိဉ်နီာ်တဂါလါ အအိဉ်အပုကလုာ်ဒီး ဟ့ဉ်လီာ်အသးလာ်ဂံလာ်ဘါ လါ ကညီကလုာ် အတါဂဲလီာ်အပုာ် လါအတါအိဉ်မု ဒီတကတီာ်အံးအပုာ်န့ဉ်လီာ်.

ကတီာ်အံး အဝဲဟံတုာ်ကွာ် ပုာ်ဝဲ, ဘူးတံာ် ယုာ်ဒီးပဝဲပုာ်မုာ်သကိးတါတဖဉ် လီာ်ထူလီာ်ယိာ် ဒီး မုာ်တါလီာ်မံာ် ဖးဒိဉ်လါ ပုာ်ဝဲ, ဘူးတံာ် ဒီးပဝဲပုာ်မုာ်သကိးတါတဖဉ်အဂီာ် အဒိဉ်အအါဒီး မုာ်စုာ်ကီး တါလီာ်မးဖးဒိဉ်တခါ လါ ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိဉ်ကရု အပုကလုာ်ဂုာ်ဝီ တါဟူးတါဂဲအဂီာ် န့ဉ်လီာ်. ခွန်အဲဉ်ယုဉ်- ကညီဒီကလုာ် စာဖျိဉ်ကရု ဒီး ပုာ်မုာ်သကိးတါတဖဉ် ပဆုာ်ယီ ပတါသးအုးအလံာ်ဟ့ဉ်ယုာ်အံး ဆု ပုာ်ဝဲ, ဘူးတံာ် လါအအိဉ်လီာ်တံာ် တုာ်သ့ဉ်တဖဉ်အအိဉ်န့ဉ်လီာ်.

ပုာ်ဒီးတါသးအုးယုာ်ဒီးပုာ်ဝဲ, ဘူးတံာ်ခဲလာ်

ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိဉ်ကရု  
လီာ်ခါဉ်သး  
ကီာ်သူလုာ်